
 
Kuntalaisaloite rullalautailun ja scoottauksen talviharrastustilojen saamiseksi 
Äänekoskelle 
   
TELA 16.06.2021 § 48    
701/10.03.01.05/2021    
 Äänekosken kaupungin tekninen lautakunta on saanut vetoomuksen 

sisätilan järjestämisestä scoottauksen ja rullalautailun 
harrastamiseksi Suolahteen Asemakadun koululle. Vetoomuksen on 
allekirjoittanut 34 henkilöä. Vetoomus käsitellään kuntalaisaloitteena. 

 
 On selvää, että talvella ei skeittausta voida harrastaa, kuin 

sisätiloissa. On myös nähtävissä, että rullalautailun ja myös 
scoottauksen suosio on kasvussa. Suosio on taattu osittain myös 
siksi, että kyseisiä lajeja arvostetaan myös urheilulajina entistä 
enemmän. Skeittaus on lajina mukana Tokion vuoden 2021 
olympialaisissa ja sitä seuraavassa Pariisin olympialaisissa.  

 
 Vetoomuksessa esitetään, että rullalautailun ja scoottauksen 

harrastamiseksi Äänekosken Suolahdessa sijaitsevan Asemakadun 
koulun poistetut tilat soveltuisivat hyvin kyseisten lajien 
harrastamiseen.  

 
 Suomalaiset harrastavat liikuntaa verraten paljon vapaa-ajallaan. 

Liikuntalain (390/2015) 5 §:n mukaan on myös Äänekosken 
kaupungin tehtävänä luoda edellytyksiä liikunnalle rakentamalla 
sekä ylläpitämällä liikuntapaikkoja. Äänekosken kaupunki pyrkii 
ylläpitämään ja rakentamaan ns. perusliikuntapaikkoja. 
Perusliikuntapaikkoja ovat laajoja käyttäjäryhmiä palvelevia 
kunnallisia rakenteita, kuten uimahalli, liikuntahalli, kenttä tai 
kuntorata. Valtion tehtävänä on tukea Suomen kuntia tässä 
tehtävässä. Liikuntalain 13 §:n mukaan valtion talousarvioon 
asetetaan joka vuosi määräraha avustuksia varten, joita kunnat 
voivat hakea. Avustuksia voidaan hakea myös vapaa-aikatilojen 
perustamishankkeisiin. Aloitteellisesti liikuntapaikkoja koskevien 
avustuksien hakemisesta Äänekosken kaupungissa vastaa 
kaupungin vapaa-aika toimi.  

 
 Äänekosken kaupungin korjausvelka ja uusien investointien suuri 

paine rajoittaa tällä uusien ja mahdollisesti tarpeellistenkin 
liikuntapaikkojen rakentamista. Äänekosken kaupungin on myös 
tarkasti seurattava erilaisten liikunnallisten tarpeiden syntymistä 
lajien muuttuvissa arvostuksissa ja kasvavissa määrissä. On 
ilmeisen selvää, että yksityinen liikuntapaikkarakentaminen tulee 
tulevaisuudessa lisäämään alueellisten liikuntapaikkojen määrää 
monissa kunnissa. 

 
 Tällä hetkellä Äänekosken kaupungin kaupunkirakennepalvelut 

katsovat, että Asemakadun koulun käytöstä poistetut tilat eivät 
sovellu rullalautailun tai scoottauksen suorituspaikoiksi. 
Koulurakennus on purettavien rakennuksien listalla. Tilojen 
uudelleen käyttöönotto ei ole perusteltua esim. korkeiden 
käyttökustannuksien vuoksi. Jäljelle jäävää rakennuksen osaa 
tullaan jatkokehittämään lähiliikuntapaikkana.  



 
 Tässä taloudellisessa tilanteessa kaupunkirakennepalvelut voivat 

selvittää lajin vaatimia edellytyksiä sekä tilatarpeita ja selvittää 
kaupungin omistuksessa olevien tilojen soveltuvuutta kyseisiin 
lajeihin. Kaupunkirakennepalvelut katsovatkin, että asian eteenpäin 
viemiseksi, skeittaajien ja siihen liittyvien lajien tulisi järjestäytyä. 
Vaikka kyseisten lajien suosio on kasvamassa, on monia asioita 
ratkaistava, ennen kuin ollaan tilanteessa, että kyseisiä 
suorituspaikkoja voidaan rakentaa kunnan vastuulle tuleviksi. Osa 
kysymyksistä liittyy kyseisten lajien valvontaan esim. koskien sen 
turvallista suorittamista. Tärkeintä asian eteenpäin viemiseksi on 
yleisen tahtotilan muodostuminen rakentamiselle myönteiseksi. Sen 
jälkeen on mahdollista, että esim. rullalautailun tarvitsemat tilat 
saadaan investointiohjelman piiriin.  

 
 Kaupunkirakennepalvelut katsovatkin, että tällä hetkellä sen 

resurssit riittävät rakennettujen suorituspaikkojen ylläpitoon ja 
pienimuotoiseen kehittämiseen. Rullalautailun ja scootauksen 
suhteen kuntien tulisi tehdä yhteistyötä ja panostaa lajien 
lahjakkuuksien kehittymiseen urheilua koskevien 
yhteistyökäytäntöjen, esim. urheiluakatemioiden kautta. 

 
Valmistelija Tekninen johtaja Tommi Rautjärvi, puh. 020 632 3355 
 
Esittelijä Tekninen johtaja Tommi Rautjärvi 

 
Päätösehdotus Tekninen lautakunta päättää antaa yllä olevan lausunnon 

kuntalaisaloitteeseen. 
 

Päätös Kari Kumpulainen ehdotti Eila Nurmen ja Harri Piilosen 
kannattamana, että kaupunkirakennepalvelut järjestää tilat 
Asemakadun koululle yhdessä harrastajien kanssa. Tekninen 
lautakunta hyväksyi Kumpulaisen ehdotuksen yksimielisesti.  

 
 - - - - - 
 

Tekninen johtaja Tommi Rautjärvi jätti päätöksestä eriävän 
mielipiteen. 
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